



25 August 2021

Dear Grade 6 parents,

We are excited to welcome our new MYP students and parents to the 2021-2022 academic year. As announced by the Ministry of Education and Ministry of Health, students in Grade 6 will attend school virtually until October 30th through our platforms and virtual plans that suit the needs of our community and IB curriculum.

Orientation Day

We are busily preparing for our first day of school on **Sunday, August 29th**. On this first day, we are inviting only our Grade 6 students for a private orientation on campus from **9:00am to 11:00am**. During this important session, we will follow all COVID-19 protocols by dividing into very small groups, physically distanced throughout the campus, so that students can enjoy a structured orientation program including time for:

- Meeting all of their teachers
- Greeting old and new friends
- Touring the G6-12 campus to feel welcomed by the school community
- Learning about their classes and receiving their schedules
- Becoming familiar with the shift and changes from PYP to MYP
- Understanding our COVID-19 safety protocols
- Logging in to our learning platforms and navigating their online classes (students should please bring their personal devices)
- Receiving class supply lists, books, and other materials

This orientation session is an important way for us to support your student in the transition at the beginning of this year. We hope that all students will attend.

After this orientation schedule, Grade 6 students will have time to prepare, rest, and practice with the online learning platform from home. **Regular classes for all G6-12 students will begin on Wednesday, September 1st.**

Virtual Learning Schedule

Our G6 virtual learning program will follow the same schedule as the rest of our G6-12 classes.

- The school day runs from **7:20am to 2:40pm**.
- During this time, students will attend 8 class periods and have several breaks. The schedule will be given to your child during Orientation Day, and emailed to you directly as well.
- Our virtual students will connect live with their teachers for lessons using our learning platforms.
- To balance the time for our virtual learning students, teachers will connect online with students for part of the lesson, and give some activities for students to complete off-screen.

Our Learning Platforms

- Zoom will be used for all live classes. Students will receive a registered student account, as access to the lessons is restricted to registered students for privacy and security.
- Google Classroom is used for sharing class materials, resources and assignments, and for posting announcements to the class. Students will check Google Classroom for each scheduled subject, each day.
- Depending on the subject, teachers may use other apps, websites, and features of Google Classroom which will enhance the virtual learning experience of students. Teachers will guide students in the use of these resources.

Class Placements

MYP students take a variety of subjects, and the teachers and class experiences are the same regardless of class section. Students will receive their class section assignments during Orientation Day. To help ensure balanced classes, section divisions have been made with a lot of care, professional input, and the assistance of Class Creator software. No class section changes will be made during the first month of school.

Family Communication

We are eager to work closely with you in the support of our students. Teachers and administrative staff are available to answer your questions and update you about your child's progress.

We also recognize and support students of this age in the natural development of their independence and in taking personal responsibility for their learning. We encourage students to speak directly with their teachers to clarify any questions they may have.

Both students and parents may contact teachers and staff through:

- **Email or Telephone:** An email list will be provided to students and parents, or calls can be routed through the school office at 011 207 0926. Non-emergency phone calls and emails will be returned within 24 hours.
- **Meetings:** Both students and parents may book appointments for meetings through Calendly (appointment booking system). Meetings may be held via Zoom or in person. As part of our COVID-19 safety protocol, parents are required to book a meeting in advance before visiting campus.
- **Google Classroom:** Students will also communicate directly with their teachers through Google Classroom chat and feedback features. Parents will be registered for "Google Guardian Summaries" which provide either a daily or weekly email update of the announcements and assignments for each subject. For the security and privacy of our students, parents do not have direct access to Google Classroom.

Please note that Grades 6-12 do not use Class Dojo.

We all wish to welcome students for in-person learning as we begin the 2021-2022 school year. However, it is our duty to care for the well-being and safety of all students and members of the school community. In the meantime, you can trust that our amazing team of teachers and staff are preparing for a year that will support our students' social, emotional and academic growth. Thank you for your patience and understanding as we navigate our way through 2021-2022.

ALS Administration



الأعضاء أولياء أمور الصف السادس ،

يسعدنا أن نرحب بكم وبطلابنا الجدد في مرحلة (MYP) للعام الدراسي 2021-2022، وبناء على تعليمات وزارة التعليم ووزارة الصحة فإن التعليم لطلاب الصف السادس سيكون افتراضياً حتى 30 أكتوبر تقريباً، وذلك من خلال المنصة الإلكترونية، وما قمنا بوضعه من خطة تضمن ملاءمة العملية التعليمية لاحتياجات مجتمعنا ومناهج البكالوريا الدولية (IB).

اليوم التعريفي

نضع في أولوياتنا التحضير لليوم الأول من المدرسة الموافق يوم الأحد 29 أغسطس والذي تم تخصيصه فقط لطلاب وطالبات الصف السادس، إذ ندعوهم للتعرف إلى المدرسة من الساعة 9:00 صباحاً إلى 11:00 صباحاً، ونؤكد أننا خلال هذه الجلسة الهامة سوف نحرص على تطبيق جميع بروتوكولات COVID-19 من خلال تقسيم الطلاب إلى مجموعات صغيرة جداً، وتطبيق التباعد الجسدي خلال الجولة في أنحاء المدرسة؛ لنضمن لهم الاستمتاع ببرنامج منظم يتضمن وقتاً لـ:

- لقاء جميع المعلمين / المعلمات .
- الترحيب بالأصدقاء القدامى والجدد.
- التجول في حرم المدرسة G6-12 وذلك لنشعرهم بالترحيب بهم من قبل أسرة المدرسة.
- التعرف على فصولهم واستلام جداولهم.
- التعرف إلى الفروق بين مرحلتي PYP إلى MYP.
- فهم بروتوكولات السلامة بخصوص COVID-19.
- مساعدتهم في تسجيل الدخول إلى منصات التعلم الخاصة بنا وإرشادهم إلى كيفية الوصول إلى فصولهم الدراسية الافتراضية (يجب على الطلاب إحضار أجهزتهم الشخصية).
- استلام قوائم مستلزمات الفصول والكتب والمواد الأخرى.

نود أن نذكركم بأن اليوم التعريفي هذا يعدُّ وسيلة بالغة الأهمية تضمن لطلابنا وطالباتنا تقديم دعمنا الكامل لهم وتسهيل انتقالهم واستعدادهم لبداية العام الدراسي؛ لذا نأمل أن يحضر جميع الطلاب والطالبات. بعد جدول اليوم التعريفي، سنتيح لطلاب وطالبات الصف السادس فرصة للراحة، والاستعداد للدراسة من خلال التدريب على الدخول إلى المنصة من المنزل، ليكون يوم الأربعاء 1 سبتمبر هو بداية الفصول الاعتيادية لجميع طلاب G6-12.

جدول التعلم الافتراضي

سيتم إعطاء الجدول الزمني للطلاب والطالبات خلال اليوم التعريفي، وسيتم تزويدكم به مباشرة عبر البريد الإلكتروني. علمًا بأنه سيتبع نفس الجدول الزمني لبقية فصول G6-12 لدينا:

- يبدأ اليوم الدراسي من الساعة 7:20 صباحًا حتى الساعة 2:40 مساءً.
- خلال هذا الوقت سيحضر الطلاب 8 فصول دراسية، يتواصلون فيها مع معلمي الدروس تواصلًا افتراضيًا مباشرًا عبر المنصة الإلكترونية، يتخلل هذه الحصص عدة فترات للراحة.
- ولتحقيق التوازن وضمان أفضل نتائج للتعليم الافتراضي، سيخصص جزء من الدرس ليكون تواصلًا مباشرًا مع المعلمين، ثم يقدمون لطلابهم بعض الأنشطة ليقوموا بإكمالها بشكل مستقل خارج أوقات الحصة.

منصات التعلم

- سيتم استخدام Zoom لجميع الحصص المباشرة، وسيحصل الطلاب على حساب طالب مسجل، حيث يقتصر الوصول إلى الدروس على الطلاب المسجلين لنضمن تحقيق الخصوصية والأمان لطلابنا.
- سيتم استخدام Google Classroom لمشاركة مواد الفصل والموارد والمهام وإرسال الإعلانات إلى الفصل. ويكون الطلاب مسؤولين عن التحقق من حساب Google Classroom لكل مادة من المواد الدراسية حسب الجدول الزمني لكل يوم.
- تبعًا لطبيعة المادة الدراسية، وتعزيزًا لتجربة التعليم الافتراضي قد يستخدم المعلمون تطبيقات ومواقع إلكترونية أخرى للحصول على ميزات إضافية أكثر من Google Classroom، وسيقوم المعلمون حينها بتوجيه الطلاب لطريقة استخدام هذه التطبيقات.

شعب الصف

يقوم طلاب برنامج MYP بدراسة مجموعة متنوعة من المواد، ونود التأكيد بأن ما يقدمه المعلمون من خبرات تعليمية هي نفسها بغض النظر عن الشعبة، وأنا ولضمان الحصول على فصول دراسية متوازنة، فقد حرصنا على تكوين الشعب بعناية فائقة، وبمساعدة احترافية، وذلك باستخدام برنامج Class Creator؛ لذا نفيديكم بأنه لن يتم إجراء أي تغييرات على الشعب خلال الشهر الأول من المدرسة، وسيتم إعلام الطلاب بشعبهم خلال اليوم التعريفي.

التواصل مع العائلة

نحن حريصون على العمل معكم عن كثب لدعم طلابنا وطالباتنا، وسيساعد جميع المعلمين والموظفين الإداريين بالإجابة عن أسئلتكم والتواصل الدائم معكم لاطلاعكم على تقدم ابنكم/ ابنتكم. وفي الوقت ذاته ندرك أهمية التطور الطبيعي لأبنائنا الطلاب وضرورة تحملهم المسؤولية الشخصية عن تعلمهم؛ لذا نحن ندعم الطلاب ونشجعهم على التحدث مباشرة مع معلمهم لتوضيح أي تساؤل قد يكون لديهم.

يمكن لكل من الطلاب وأولياء الأمور الاتصال بالمعلمين والموظفين من خلال:

- البريد الإلكتروني أو الهاتف: سيتم تزويد الطلاب وأولياء الأمور بقائمة البريد الإلكتروني، أو يمكن التواصل هاتفياً من خلال مكتب المدرسة على 0112070926، وستتم الاستجابة للمكالمات الهاتفية غير الطارئة أو رسائل البريد الإلكتروني في غضون 24 ساعة بأقصى حد.
- الاجتماعات: يمكن لكل من الطلاب وأولياء الأمور حجز مواعيد الاجتماعات من خلال Calendly (تطبيق لحجز المواعيد). ويمكن أن تكون الاجتماعات عبر Zoom ، أو حضورية، على أن يتم حجز موعد مسبق قبل زيارة المدرسة، وذلك لتحقيق تعليمات السلامة الخاصة ب COVID-19.
- Google Classroom: يمكن أيضاً للطلاب التواصل مباشرةً مع معلمهم من خلال ميزات الدردشة والتعليقات في Google Classroom، وسيتم تسجيل أولياء الأمور في "ملخص Google Guardian" والذي يرسل لهم عبر البريد الإلكتروني تقريراً يومياً أو أسبوعياً، يطلعهم فيه على أهم الإعلانات والواجبات الخاصة بكل مادة دراسية، ومن أجل أمان وخصوصية طلابنا لا يمكن لأولياء الأمور الوصول المباشر إلى Google Classroom.
- يرجى ملاحظة أن الصفوف من 6 إلى 12 لا تستخدم Class Dojo.

في الوقت الذي نرغب فيه جميعنا أن يحظى طلابنا بفرصة التعليم الحضوري مع بدء العام الدراسي 2021-2022، إلا أننا ندرك تمامًا واجبنا نحو الاهتمام بصحة وسلامة أبنائنا الطلاب وجميع أعضاء المجتمع المدرسي. في ظل ذلك، يمكننا أن نتقوا في أن فريقنا المذهل من المعلمين والموظفين مستعدون لعام دراسي ناجح من شأنه أن يدعم النمو الاجتماعي والعاطفي والأكاديمي لطلابنا. نشكركم على صبركم وتفهمكم ونحن نبحر في طريقنا خلال 2021-2022.

إدارة مدارس التعليم المتطور